
 

 

Ljubljana, 20. junija 2012 

Spoštovani g. Jordi Bertomeu! 

Spoštovani člani Izvršnega odbora ECA! 

 

Košarkarska zveza Slovenije in združenje klubov, ki nastopajo v prvi slovenski ligi čuti dolžnost, da poda svoje stališče 

glede namigovanj o novih kriterijih za uvrščanje v elitno evropsko košarkarsko tekmovanje – Evroligo. 

S tem dopisom opozarjamo, da je formula uvrščanja le dveh klubov iz prostora bivše Jugoslavije preko lige ABA za nas 

nesprejemljiva. Nekaj najbolj tehtnih razlogov je strnjenih spodaj.  

Razvrednotenje košarkarske tradicije in državnih tekmovanj 

- Nova formula bi popolnoma razvrednotila državna prvenstva Slovenije, Hrvaške in Srbije, ki predstavljajo velikansko 

športno tradicijo v našem prostoru. Nabiranje točk preko domačih tekmovanj je do sedaj dajalo našim ligam športni in 

tržni motiv, ki bi bil ob novem pravilu ničen.  

- V kontekstu razvoja evropske in svetovne košarke je veliko bolj kot tekmovalni rezultati pomemben prispevek Slovenije 

na področju ustvarjanja in uveljavljanja vrhunskih igralcev – brez takšne vloge bo dolgoročno izgubljala slovenska 

košarka. Vsako sezono v evropskih tekmovanjih igra prek 100 Slovencev. Samostojna slovenska košarkarska integriteta 

je za nas izjemno pomembna kot samostojna  in ne le v kontekstu lige ABA. 

- Union Olimpija  Ljubljana in Krka Novo mesto sta paradna konja slovenske klubske košarke in glavni magnet 

slovenskega državnega prvenstva. Z morebitno izgubo direktne uvrstitve enega kluba v Evroligo, bi slovenska košarka 

izgubila ogromno. 

- Evropsko košarkarsko prvenstvo bo leta 2013 gostila Slovenija, ki je država z izjemno košarkarsko tradicijo, kar 

potrjujejo rezultati reprezentance in klubov skozi celotno evropsko košarkarsko zgodovino. Izguba direktnega mesta v 

Evroligi bi tako lahko škodila košarkarski športni panogi kot taki v našem prostoru in zmanjšala zanimanje za EP 2013. 

-  V dogovoru med ULEB in FIBA Europe z 3. novembra 2004, v točki 7/a je zapisano, da so državna prvenstva osnovni 

kriterij za uvrščanje klubov v Evroligo in takratni Pokal ULEB, razen v primeru, da se nacionalna košarkarska zveza odloči 



 

 

drugače, kar so košarkarske zveze sprejele z odobravanjem. Stabilno in kakovostno nacionalno prvenstvo, oziroma 

prehod v evropska tekmovanja preko njega, so najbistvenejši segment nadaljnjega razvoja košarke na tem prostoru in 

največji motivator pri vključevanju otrok v organizirano igranje košarke. 

- V dogovoru med ULEB-om in FIBA Europe, 7. marca 2005, je g. Jordi Bertomeu dejal, da je pomembno imeti dogovor z 

nacionalnimi zvezami in, da bo za to tudi poskrbel. Morebitni dogovor o prehajanju klubov v Evroligo le iz lige ABA, bi ta 

obljuba povsem izničil. 

Vprašanje regularnosti 

- Evroligaški klubi kot so Union Olimpija, Partizan, Cedevita in vsi tisti, ki so igranja v evroligi teoretično po kriterijih 

Evrolige zmožni ali si ga želijo (npr. Cibona, Crvena Zvezda, Split, Zadar) nikakor niso primerljivi z evropskimi velikani, ki 

jim A licenca omogoča, da so lahko v svojih prvenstvih le v zgornji polovici ligaške lestvice in ne med prvima dvema 

ekipama. Ne zdi se torej racionalno in enakovredno zahtevno, da bi se v primeru lige ABA za evroligaše pogojevala 

uvrstitev med najboljša 2. 

- Evroligaški klubi večine državnih prvenstev evropskih držav, ki se lahko ponašajo z velikimi proračuni, številčno ekipo in 

razvejano organizacijsko strukturo, ne nastopajo dodatno še v regionalnih ligah. Ligi ABA in VTB sta edini izjemi. 

- Liga ABA je v naš prostor prinesla novo kvalitetno tekmovanje, vendar smo prepričani da s svojo organiziranostjo 

nikakor ne predstavlja tekmovanja, ki bi lahko regularno odločalo o direktni uvrstitvi v Evroligo. Naj omenimo le nekaj 

zagat:  

a.) težavnost usklajevanja terminov igranja v evropskih tekmovanjih in ligi ABA. Ker se bodo tekme Evrolige 

odslej igrale tudi ob petkih, ne vidimo načina, kako tekmovalno pošteno uskladiti termine tekem lige ABA, ki se bodo 

morda morala igrati v ponedeljkih. (Kako določiti pravičen termin tekme med ABA evroligašem (termini tekem četrtek, 

petek, nedelja, ponedeljek) in ABA Eurocup predstavnikom (termini tekem torek, sreda, nedelja, ponedeljek)? 

b.) Naporna potovanja v ligi ABA z avtobusi. 

c.) Infrastruktura manjših nastopajočih klubov (dvorane, logistika) ni primerljiva s klubi v ligi ACB in ostalih večjih 

evropskih državnih prvenstvih, zato je regularnost takšnih tekem, če odločajo o uvrstitvi nekega kluba v evropska 

tekmovanja vprašljiva.  



 

 

d.) Pogoste pritožbe klubov na sodniške kriterije. 

e.) Pritiski takšnih in drugačnih lobijev.  

f.) Vprašanje varnosti v primeru odločilnih tekem. 

- Pomen uvrščanja slovenskih, hrvaških in srbskih klubov izključno preko lige ABA se dodatno oteži in razvrednoti s 

sodelovanjem čeških, izraelskih in že v naslednji sezoni morda madžarskih klubov v tem tekmovanju.  

Neupoštevanje specifike »jadranskega« prostora 

- Slovenija, Hrvaša in Srbija so 3 samostojne države, ki v privatni ligi ABA sodelujejo prostovoljno z željo po večjem številu 

močnih tekem tako za vodilne kot tudi za manjše klube, ki sicer nimajo evroligaških ambicij, a z ligo ABA pridobijo več 

močnih tekem, kar dviguje kvaliteto košarke in razvoj igralcev evropskega kova tudi v manjših klubih. V svojem bistvu so 

vsi nastopajoči klubi primarno člani vsak svoje državne košarkarske zveze, zato ne gre enačiti lige ABA s tradicionalnimi 

evropskimi državnimi prvenstvi. Prav je, da imajo Slovenija, Hrvaška in Srbija po tem ključu vsaka pravico do svojih 

predstavnikov v evropskih klubskih tekmovanjih – v kolikor seveda klubi ustrezajo pogojem, ki jih zahtevata Evroliga ali 

Eurocup.  

- Države, ki tvorijo ligo ABA (Slovenija, Hrvaška, Srbija, BIH, Makedonija, Črna Gora) temeljijo vsaka na svojem državnem 

pravnem sistemu, kar onemogoča enake pogoje pri nadziranju finančnega in ostalega poslovanja, s čimer se klubi 

različnih držav lige ABA znajdejo v neenakem položaju v odnosu do evropskih košarkarskih in pravnih ustanov. 

- Union Olimpija in Partizan sta kluba, ki sta od samega začetka prisotna v Evroligi in sta sodelovala tudi pri ustanovitvi 

tega tekmovanja. Tudi zagrebška Cibona je bila del evroligaške zgodbe od samega začetka in ima tudi v tem trenutku 

močne ambicije po vrnitvi. Izključevanje klubov s tako veliko košarkarsko tradicijo in zaledjem (produkcija igralcev, 

vključitev v lokalna okolja in mesta, številna publika) se nam ne zdi pošteno. 

- Infrastruktura, ki jo pogojuje Evroliga, je bila v mestih kot so Ljubljana (Stožice), Zagreb (Arena Zagreb) in Beograd 

(Arena Beograd) zgrajena primarno za igranje košarke. S povečanjem števila tekem tega tekmovanja, te dvorane končno 

dobivajo svoj pravi smisel. Z izgubo zagotovljenega mesta omenjenih treh mest v Evroligi, se izgublja tudi pomen izjemne 

investicije, ki so jo ta okolja v košarko vložila v preteklih letih, ko so v času krize zrastle ene redkih novih modernih 

košarkarskih dvoran v Evropi. 



 

 

- Klubi iz našega prostora so tudi v zadnjem času, ko resda finančno stežka sledijo zahodnim in vzhodnim bogatejšim 

klubom, dosegali odlične športne rezultate (uvrstitev Partizana na Final Four v Parizu, prisotnost klubov v drugem delu 

tekmovanja). Klubi so solidno sledili tudi zahtevam po obiskanosti in trženju z nekaj izjemnimi dosežki (rekordna prodaja 

vstopnic Uniona Olimpije v sezoni 2011-2012, marketinška nagrada Evrolige Unionu Olimpiji leta 2011, rekordni obisk 

posamezne evroligaške tekme Partizana v Beogradu v sezoni 2010-2011). 

Prepričani smo torej, da države kot so Slovenija, Hrvaška in Srbija zaslužijo tri mesta v elitnem evropskem košarkarskem 

tekmovanju kot je bilo to urejeno doslej. Uvrščanje v evropska tekmovanja izključno preko lige ABA gotovo našemu 

košarkarskemu prostoru več vzame kot pa daje in zgoraj našteti razlogi so le tisti najbolj očitni. Pogoji, ki jih morajo klubi 

izpolnjevati za uvrstitev v Evroligo so jasno določeni s pravilnikom Evrolige (Bylaws), ki že tako izloča možnost 

sodelovanja klubov, ki organizacijsko, logistično, finančno in športno morda ne bi bili kos tako zahtevnemu tekmovanju, 

zato ne vidimo potrebe po spremembi aktualnega pravila le za našo regijo, ki je klubom podeljevala 3 B licence. 

Verjamemo, da liga ABA lahko doprinese delež točk, ki jih klubi nabirajo za uvrstitev v evropska tekmovanja v 

kombinaciji z državnimi prvenstvi in pokali, nikakor pa se nacionalnih prvenstev ne sme iz formule izključiti in pozabiti na 

samostojno vlogo treh košarkarsko najmočnejših držav s prostora bivše Jugoslavije. 

Lep košarkarski pozdrav! 

 

Iztok Rems 

Generalni sekretar Košarkarske zveze Slovenije 

 

 

Aleš Antauer 

Predsednik Združenja klubov Lige Telemach v imenu vseh klubov v Ligi Telemach 

 

V vednost: 



 

 

- Članom Izvršnega odbora ECA 
- Ligam, članicam ULEB-a 
- Klubom v Evroligi 
- Košarkarski zvezi Hrvaške in Srbije 
- Hrvaškim in srbskim klubom v Ligi ABA 
 


